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 المستخلص

اي مليلجإ الةفي يت الصةةةيةمإ الئةةيمنإ ما ةةةةيةإ   (MFC) تهدف هذه الدراسةةإ ىلت تيممف اليلمإ تيةمإ يا ي الودوا الكموبيةمإ

ي   ةا  لاب ما اللصةمب  ةصةمب الفيههإ ثنةي  ىتاي    هي  Exoelectrogens .لابات ما مميه الصةبف الصة ي 10الوهبةي  ث ضةا

تف الا يق ما اليلمإ  .MFC هيمةيت ادميإ  كوةهي حكل الإلوابيتيت ىلت الخير  ىلت اليطب يهي موون ثسةيسةي لاولمد الطيدإ اي

 Air ات يا مموبيةي اي الدراسةإ ال يلمإ ةيسةاخدام مفيةلمليلجإ مميه الصةبف الصة ي للصةمب الفيههإ يىتاي  الطيدإ ما د ل 

cathode MFC    الكجهز ةةةةةة دكيب هبةون مطني ةيل اتمةموم يابمةيأ ما ثلميف الوبةون  اي ادأ ةيلككنوإ اللبةمإ الئةلوا إ

بةمإ الئةلوا إ  تف اسةاخدمةي مميه ةةبف ةصةمب الفيههإ ما ادأ اي هذه الدراسةإ  يهوتئةورتموم مموبيةي ما ادأ ةيلككنوإ الل

منني اولت     800ال د الأدصةةت لنجهد  .gCOD / L (OL) 5.1 -1.0ىابا  ة ث ت نمني ةةد الا كمل اللضةةوا الكخان    

اي  gCOD / L OL 4.0ابام / لاب  ةةد   4.0٪ ةةد 94هو   TCOD   يالاخنص ما 2منني يات / م    402يهثياإ الطيدإ  

 ةيةا يره gCOD / L 4.0٪  حدا ال  ث 18ةةئةة إ   TSS الهوامي  تف ت يمق الاخنص ماينمإ الودوا الكموبيةمإ اي الوينوا 

OL  الكثيلي لنكليلجإ الكئاي نمإ لكميه الصبف الصةيةي الكئاخدمإ اي ىتشي  ةصمب الفيههإ يهذلك الوهبةي   تف اهاشيف ياوا

 ل الكجاكع ال وامبا  تئةةةةوا اللصةةةةميت ايةلد ت نم ACMFC سةةةةالت الكجكوةإ ال وامب إ اي مةيلأق الأتوا يال كيأ اي

MFCs  مكي تئةة ب اي تث ما الكمثيتوامةيت يتولمد ىتاي  ه مب لنطيدإ  سةةمطب اة   Bacillus ( اي 48.8ةنت امنف الأتوا )٪

  مكي  وشة  ةا ىتاي  لأيدإ ةيلمإ اي لل الربيف ال كضةمإ   يةيلايلي   تخنص  gCOD / L OL 4.0الدراسةإ ال يلمإ مع  

مع الئةالت الك  إ لن ك  لكليلجإ مميه الصةبف الصة ي للصةمب الفيههإ   ي  وةةت  ACMFC سةإ ال يلمإ ىلت هفي أالدرا

 .ةيساخدامه اي مليلجإ مميه الصبف الص ي لصةيةإ ةصمب الفيههإ

 

 الكميه ال ند إ : الامير الوهبةيمي   يا ي الودوا الكموبيةمإ   مميه الصبف الص ي   ال كل اللضوا  الكلمات المفتاحية
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ABSTRACT 

This study was carried out to assess the efficacy of microbial fuel cell (MFC) technology 

in treating industrial effluent from the fruit juice industry while also generating electricity. A 

liter of juice produces 10 L of wastewater. Exoelectrogens are microorganisms that can carry 

electrons externally to the electrode and are a crucial component for power generation in MFC. 

The effectiveness of fruit juice wastewater treatment and energy production by a microbial 

consortium were investigated in the current study using an Air cathode MFC reactor fitted with 

platinum-coated carbon cloth and carbon fiber brush. In Jeddah, Saudi Arabia, fruit juice 

industry provided the industrial wastewater for this study. And a microbial consortium from 

Jeddah, Saudi Arabia. At different organic loading (OL), an analysis was carried out at 1.0- 5.1 

gCOD/L. Maximum voltage is 800 mV, power density is 402 mW/m2, and TCOD elimination 

is 94% at 4.0 gCOD/L. At 4.0 gCOD/L OL in Air Cathode Microbial Fuel Cell, a TSS 

elimination of 18% was achieved. The research identified 4.0 gCOD/L as the ideal OL for the 

prospective treatment of industrial wastewater used in the creation of fruit juice as well as 

electricity generation. The existence of bacterial group strains was discovered in the ACMFC's 

anode and sludge regions after bacterial community analysis. Bacillus predominates in MFCs, 

causing methanogens to be inhibited and significant power output to be generated. The anode 

film was dominated by Bacillus (48.8%) in the current study at 4.0 gCOD/L OL, revealing high 

power output under acidic conditions. Thus, the present study concludes the efficiency of 

ACMFC with acidophilic strains to treat fruit juice wastewater, and recommended to be 

employed in the wastewater treatment of the fruit juice industry. 
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